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Referat fra mødet i Uddannelsesudvalget for Er-
næring og Sundhedsuddannelserne 

Sted: 

VIA University College 

Campus Aarhus N 

Hedeager 2 

8200 Aarhus N 

 

GODKENDT  
 

 Mødedato: 

3. december 2018  

Kl. 11.30 -14.30 

Mødelokale T1.17 

 

Deltagere 

Marianne Wolf (Koncern HR, Region Midtjylland), Maria Søgaard Niel-

sen (Arla Foods), Birgitte Vang Hansen (Kost og Ernæringsforbundet), 

Martina Terp (medarbejder), Mary-Ann Sørensen (Region Nordjyl-

land), Susanne Therkelsen (Favrskov Kommune), Anne Marot Jensen 

(studerende, ES), Helle Mohr Brøcher (CET, Aalborg Universitetsho-

spital) Mariann Kjær Jensen (Madservice, Aalborg), Michala Brødbæk 

Clausen (studerende), Karen Søndergaard (Uddannelsesleder) og Ka-

ren Frederiksen (Uddannelseschef) 

Afbud  

Nicoline Godsvig Frederiksen (studerende, ES), Søren Bach (medar-

bejder), Luise Kopp (Fagligt Selskab af Kliniske Diætister) og Maria 

Skov (studerende, GNH) 

Dagsorden 

1. Godkendelse af dagsordenen  

2. Præsentation af det nye Uddannelsesudvalg for Ernæring og Sund-

hedsuddannelserne (10 min) 

3. Gennemgang af forretningsorden og arbejdsgrundlag for Uddannel-

sesudvalget (15 min) 

4. Uddannelsesudvalgets konstituering (10 min)  

5. Nyheder om VIA, VIA Sundhed og Ernæring og Sundhedsuddannel-

serne (15 min) 

6. Kvalitetsrapport for Ernæring og Sundhedsuddannelserne (30 min) 

7. Teknologi i sundhedsprofessionerne (30 min) 

8. Beskæftigelsesbehov i Region Midtjylland (30 min) 

9. Mødeplan 2019 (10 min) 

6. Nyt fra uddannelserne (fast punkt på dagsordenen 10 min) 

7. Nyt fra de studerende fra begge uddannelser (fast punkt på dagsor-

denen 10 min) 

8. Planlægning af næste møde (fast punkt på dagsordenen 10 min)  

9. Eventuelt 

 

Punkt  1. Godkendelse af dagsordenen (5 
min) 

Sagsansvarlig: 

Karen Frederiksen  

 Journalnr.: U0200-7-3-5-17 

 

Sagsfremstilling  
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Godkendelse af dagsordenen og afklaring af punkter til eventuelt.    

 

Indstilling 

Det indstilles, at udvalget godkender dagsordenen.   

 

Referat 

Dagsordenen blev godkendt.  

 

 

Punkt  2. Præsentation af det nye Uddannelsesudvalg for Ernæring og 
Sundhedsuddannelserne ( 10 min)  

Sagsansvarlig: 
Karen Frederiksen 

  

 

 

Bilag: Oversigt over medlemmerne af Uddannelsesudvalget for Ernæring og Sundhedsuddannelserne  

 

Sagsfremstilling 

Præsentationsrunde af det nye Uddannelsesudvalg for Ernæring og Sundhedsuddannelserne. 

Medlemmerne vil kort præsentere sig selv og fortælle om deres baggrund. 

 

Indstilling 

Det indstilles, at der er præsentation af de nye medlemmer. 

 

Referat  
Der var præsentationsrunde af Uddannelsesudvalget for Ernæring og Sundhedsuddannelserne.  
 

Punkt  3. Gennemgang af forretningsorden og arbejdsgrundlag for Ud-
dannelsesudvalget (15 min)  

Sagsansvarlig: 
Karen Frederiksen  

  

 

 

Bilag 

Forretningsorden for Uddannelsesudvalget for Ernæring og Sundhedsuddannelserne 

Arbejdsgrundlaget for Uddannelsesudvalgene i VIA 

 

Sagsfremstilling 
Præsentation af Uddannelsesudvalget for Ernæring og Sundhedsuddannelserne 
forretningsorden og arbejdsgrundlaget for Uddannelsesudvalgene i VIA. 
 
- Formål 
- Opgaver 
- Sammensætning 
- Mødevirksomhed 

 

 

Indstilling  
Det indstilles at medlemmerne tager orienteringen til efterretning og drøfter opgaverne for uddannelsesud-
valget og samarbejdsflader.  

 

Referat  

Uddannelseschef Karen Frederiksen gennemgik forretningsordenen og arbejdsgrundlaget for uddannelses-

udvalget. 
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Uddannelsesudvalget besluttede, at de gerne vil have temadrøftelser på møderne, og at der skal udarbejdes 

et årshjul, hvor datoer, indhold og eventuelle temaer fremgår. Det skal være muligt fra gang til gang at be-

slutte, hvilket tema der skal drøftes på det næste uddannelsesudvalgsmøde, og om der skal udpeges en ar-

bejdsgruppe, der har ansvaret for drøftelsen. Arbejdsgrundlaget vil løbende blive anvendt til arbejdet i ud-

dannelsesudvalget.  

 

Uddannelsesudvalget besluttede, at der skal afholdes 3 møder årligt af 4 timers varighed fra kl. 10.00 -14.00.  

 

Uddannelsesudvalget påpegede, at Dansk Selskab for Klinisk Ernæring og Danmarks Lærerforening skal 

kontaktes vedr. udpegning af medlem. Der vil blive udarbejdet en opdateret deltagerliste, hvor alle udpegnin-

ger og organisationer står korrekt.  Uddannelsesleder Karen Søndergård vil kontakte Dansk Selskab for Kli-

nisk Ernæring og Danmarks Lærerforening.  

 

 

Punkt  4.  Uddannelsesudvalgets konstituering (10 min)  

Sagsansvarlig: 

Alle 

 Journalnr.: U0200-7-3-3-17 

 

Sagsfremstilling 
Uddannelsesudvalget vælger en formand blandt de udefra kommende medlemmer. Valget sker ved alminde-
ligt stemmeflertal blandt de tilstedeværende medlemmer. Funktionsperioden for formanden er fire år. 
 
Indstilling 
Det indstilles at medlemmerne vælger en formand ved almindeligt stemmeflertal. 

 

Referat  

Der blev ikke udpeget en ny formand på mødet. Der var en overvejende stemning for, at den kommende for-

mand er en repræsentant fra Kost og Ernæringsforbundet. Birgitte Vang blev udvalgt til kontaktperson ift. ud-

pegningen af formanden, som uddannelsesudvalget selv behandler.  

 

Punkt  5. Nyheder om VIA, VIA Sundhed og Ernæring og Sundheds-
uddannelsen (20 min)  

Sagsansvarlig: 

Karen Frederiksen  

 Journalnr.: U0200-7-3-3-17 

 

Bilag 

- Nyheder om VIA, VIA Sundhed og Ernæring og Sundhedsuddannelserne 

  

Sagsfremstilling 

Nyheder indeholder punkter der er af orienterende karakter, hvorfor disse ikke kræver en mundtlig overleve-

ring. I nyheder kan uddannelsesudvalget orientere sig om hvad der sker i VIA lige nu.  

 

Nyhederne er inddelt i tre: 

- Nyheder fra VIA  

- Nyheder fra VIA Sundhed 

- Nyheder fra Ernæring og Sundhedsuddannelsen  

 

Indstilling 

Det indstilles at Uddannelsesudvalget stiller eventuelle spørgsmål til nyhederne.   

 

Referat  

Uddannelseschef Karen Frederiksen orienterede om omorganiseringen i VIA. Der er kommet knap 100 hø-

ringssvar som skal behandles, hvorefter der udarbejdes en indstilling til VIAs bestyrelse. Der er lagt op til,at 
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direktørniveauet og hovedområderne i VIA forsvinder, og Ernæring og Sundhedsuddannelserne bliver en del 

af de sundhedsfaglige uddannelser, der får deres egen uddannelsesdekan. Der forventes at blive 11 uddan-

nelsesdekaner, som leder for hver deres uddannelse/uddannelsesklynge.   

 

Derudover drøftede uddannelsesudvalget, at VIA midt i reorganiseringen også står over for et nyt budget og 

den nye økonomimodel, som ligeledes forventes at få indflydelse på uddannelsens økonomi.  

 

Uddannelsesudvalget havde ikke yderligere kommentarer til beretningen.  

 

 

Punkt  6. Kvalitetsrapport for Ernæring og Sundhedsuddannel-
serne i VIA (30 min)  

Sagsansvarlig: Karen Sønder-
gård  
 

 Journalnr.: U0200-7-3-3-17 

 

 

Bilag  

Kvalitetsrapporten for Ernæring og Sundhedsuddannelserne  

 

 

Sagsfremstilling  

Kvalitetsrapporten er et internt ledelses- og styringsinstrument med fokus på uddannelseskvalitet. Rapporten 

samler op på kvalitetsarbejde, kvalitetsstandarder og på implementering af processtandarder i VIA.  

 

Formålet med kvalitetsrapporten er at dokumentere resultater og understøtte drøftelse af udvalgte aspekter 

af uddannelses-kvaliteten på uddannelsesenheden, i hovedområderne og på Institutionsniveau.  

  

Kvalitetsrapportens formål er at pege på områder, som skal undersøges nærmere. Det er vigtigt at pointere, 

at kvalitetsrapporten ikke er en konklusion om god eller dårlig kvalitet.  

 

På mødet vil Uddannelsesleder Karen Søndergård vil præsentere den nye ramme, anbefalinger og opfølg-

ning ift. indholdet af kvalitetsrapporterne for Ernæring og Sundhedsuddannelserne i VIA. De vil gennemgå 

de områder uddannelsen har en særlig opmærksomhed på. Områderne vil efterfølgende blive drøftet i ud-

dannelsesudvalget.  

 

På mødet vil uddannelsesudvalget ligeledes blive orienteret om den uddannelsesevaluering der har været af 

Ernæring og Sundhedsuddannelsen samt Global Nutrition and Health ved eksternt ekspertpanel den 20. no-

vember 2018. 

 

Indstilling 

Det indstilles at uddannelsesudvalget tager orienteringen til efterretning og drøfter de opmærksomhedspunk-

ter der er på baggrund af kvalitetsrapporterne for Ernæring og Sundhedsuddannelserne. Derudover vil ud-

dannelsesudvalget også drøfte indholdet af uddannelsesevalueringen den 20. november 2018. 

 

Referat  

Uddannelsesleder Karen Søndergård orienterede om kvalitetsrapporterne for Ernæring og Sundhedsuddan-

nelserne i VIA. Strukturen i rapporterne er anderledes end tidligere år, da rapporterne generelt er blevet 

mere beskrivende. 

 

I kvalitetsrapporten har der været en undersøgelse af uddannelsens videngrundlag, niveau/indhold og rele-

vans, hvor følgende områder blev påpeget: 

 

- Der en bekymring ift. videngrundlag, herunder hvordan man genererer ny viden på uddannelsesom-

rådet. Uddannelsen mangler nogle områder, hvor den selv er involveret i udviklingen af forsknings- 

og videngrundlaget.  
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- Uddannelsesrelevans handler om at skabe et overblik over behovet i praksis. Lige nu er der en rela-

tiv stor ledighed, og der er mange dimittender, der går direkte videre til videreuddannelse.  
 
Uddannelsen har på baggrund af kvalitetsrapporten været med til en videndelings workshop sammen med 

uddannelsen inden for Kristendom, Kultur og Kommunikation, Psykomorotikuddannelsen og uddannelsen til 

professionsbachelor i offentlig administration i VIA for at dele viden om håndtering af ledighed, og hvad de 

gør på deres uddannelse for at afhjælpe ledigheden. Uddannelsesudvalget påpegede, at der er en stigning i 

antallet af ansættelser, men det vægtes ikke, fordi målingen af dimittendledigheden finder sted 4 og 6 måne-

der efter endt uddannelse.  

 

Uddannelsesudvalget anbefaler, at man henviser til professionsbetegnelsen i stillingsopslag, da erfaringen 

viser, at det giver rigtig mange ansøgninger hvis professionsbetegnelsen avendes i stillingsopslag. I Region 

Nordjylland har de oplevet, at der er flere stillinger til klinisk diætist samt inden for fødevarer og ledelse, hvor 

det ikke har været muligt at få ansøgere, hvilket måske er et udslag af, at uddannelsen ikke udbydes lokalt.  

 

Uddannelsesudvalget drøftede problemstillingen ift., at mange studerende fravælger praktik samt at anvende 

deres uddannelse i offentlige køkkener efter endt uddannelse, i stedet oplever de, at mange studerende 

gerne vil beskæftige sig med noget projektorienteret, herunder innovation og entreprenørskab. Det er gode 

kompetencer, men det er ligeledes vigtigt, at uddannelsen italesætter og gør det klart for de studerende, at 

de skal være helt ude ved patienterne. Uddannelsesudvalget drøftede det imageproblem, uddannelsen står 

overfor ift. at præsentere og sælge retningen Fødevare og ledelse bedre over for de studerende.  

 

Uddannelsesudvalget drøftede, at opgaveflytning kan være et problem for faggruppen da mangel på ansatte 

professionsbachelorer i ernæring og sundhed betyder, at diætbehandling og kostvejledning varetages af fag-

grupper uden formelle kompetencer inden for området.  Det er ikke umiddelbart muligt at løse dette problem, 

men det er vigtigt med strategisk kommunikation, hvor der gøres opmærksom på uddannelsens dimittender.  

 

Uddannelsesudvalget drøftede uddannelsesevalueringen:  

Uddannelsesevalueringen gik godt, og uddannelsen opfylder i høj grad kriterierne. Det eksterne panel var 

ude på uddannelsen og drøftede emner som b.la. samarbejde med virksomhederne, øget kendskab til dimit-

tendernes kompetencer, det tværprofessionelle samarbejde på den engelske uddannelse, digitalisering og 

frafald. På baggrund af uddannelsesevalueringen bliver der udarbejdet en rapport, der præsenteres for ud-

dannelsesudvalget på næste møde.  

 

 

Punkt  7. Teknologi i sundhedsprofessionerne (30 min)  

Sagsansvarlig: 

Karen Frederiksen  

 Journalnr.: U0200-7-3-3-17 

 

 

 

Sagsfremstilling  

EVA har udarbejdet et notat der beskriver pejlemærker for udviklingen af professionsrelevante teknologikom-

petencer på de ni sundhedsuddannelser på professionshøjskolerne. Notatet er en del af udviklingsprojektet 

”Teknologi i sundhedsprofessioner og –praksis”. Notatet indgår som baggrundsmateriale i arbejdet med at 

afdække og videreudvikle sundhedsuddannelsernes teknologifokus. Du kan læse resultater af undersøgel-

sen i rapporten ”Afdækning af teknologifokus i sundhedsuddannelserne” her: www.eva.dk/videregaaende-

uddannelse/teknologi-sundhedsprofessioner . Notatet er udarbejdet på baggrund af forskellige skriftlige kil-

der og med input fra tre forskere og KL’s Center for Velfærds-teknologi. De skriftlige kilder og de, der har bi-

draget med input, er oplistet til sidst i notatet. 

 

http://www.eva.dk/videregaaende-uddannelse/teknologi-sundhedsprofessioner
http://www.eva.dk/videregaaende-uddannelse/teknologi-sundhedsprofessioner
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EVA har opstillet fem pejlemærker for udviklingen af teknologifokus på sundhedsuddannelserne. 

Pejlemærkerne er opstillet med udgangspunkt i de væsentlige forandringer, som den teknologiske 

udvikling og implementering kommer til at medføre for sundhedssektoren i de kommende år, og 

som vil ændre betingelser og muligheder for sundhedsprofessionelle og borgere. Relevante pejle-

mærker for udviklingen er:  

 

• Den sundhedsprofessionelle anvender teknologi sikkert og kompetent i sin praksis.  

• Den sundhedsprofessionelle understøtter borgerens teknologianvendelse.  

• Den sundhedsprofessionelle omstiller sig til teknologiske forandringer.  

• Den sundhedsprofessionelle indgår i teknologisk innovation.  

• Den sundhedsprofessionelle reflekterer etisk og kritisk over teknologianskaffelse og -anvendelse.  

 

Læs mere om den teknologiske udviklinger, der driver forandringerne af sundhedsvæsenet.  

https://www.eva.dk/sites/eva/files/2018-11/Pejlem%C3%A6rker%20sundhedsuddannelsernes%20teknologi-

fokus%202018.pdf  

 

Indstilling 

Det indstilles, at udvalget drøfter behovet for teknologi i ernæring og sundhedsuddannelserne.  

 

Referat 

Uddannelseschef Karen Frederiksen orienterede om udviklingsprojektet ”Teknologi i sundhedsprofessioner 

og –praksis”. Hendes PowerPoint præsentation sendes med referatet.   

 

Uddannelsesudvalget drøftede, hvordan der kan udvikles en fyldestgørende ernæringsprofil, hvor teknolo-

gien kan anvendes til at fortælle, hvad patienterne indtager, så man på den måde ved, hvad der skal til for at 

forebygge under- og fejlernæring ved at målrette tilbuddene til den enkelte patient. De monofaglige følge-

grupper og ledernetværkene arbejder videre med den professionsspecifikke beskrivelse af anvendelsen af 

teknologi. Uddannelseschef Karen Frederiksen vil gerne modtage forslag til projektet, som kan behandles 

under udviklingsprojektet ”Teknologi i sundhedsprofessioner og –praksis”. Projektet vil blive præsenteret på 

Hovedområdeledelsesmødet i VIA Sundhed den 6. december 2018.   

 

Punkt  8. Beskæftigelsesbehov i Region Midtjylland (30 min)  

Sagsansvarlig: 

Karen Søndergaard og Karen 

Frederiksen  

 Journalnr.: U0200-7-3-3-17 

 

Bilag 

Rapport om behovet for velfærdsuddannede i Region Midtjylland 

 

Sagsfremstilling  

Formålet med at udarbejde en analyse er at danne et solidt grundlag for vurderingen af behovet for vel-

færdsuddannede i den midtjyske region i årene fremover, således at de offentlige arbejdsgivere (kommuner 

og region) bedst muligt kan få dækket for behovet for medarbejdere på de store velfærdsområder. 

 

Indstilling 

Det indstilles, at uddannelsesudvalget drøfter indholdet af rapporten med henblik på at komme med input og 

anbefalinger.  

 

Referat 

På mødet orienterede Marianne Wolf (Region Midtjylland) om udarbejdelsen og indholdet af rapporten om 

behovet for velfærdsuddannede i Region Midtjylland, som blev offentliggjort den 22. november 2018.  

 

Uddannelsesudvalget drøftede, at udfordringen med et stigende behov for sygeplejersker potentielt kan imø-

dekommes ved opgaveglidning, hvor opgaver, der traditionelt har været varetaget af en faggruppe, flyttes til 

https://www.eva.dk/sites/eva/files/2018-11/Pejlem%C3%A6rker%20sundhedsuddannelsernes%20teknologifokus%202018.pdf
https://www.eva.dk/sites/eva/files/2018-11/Pejlem%C3%A6rker%20sundhedsuddannelsernes%20teknologifokus%202018.pdf
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en anden. Eksempelvis varetager sygeplejersker i dag opgaver inden for ernæringsspørgsmål. Disse opga-

ver vil med fordel kunne flyttes til sundhedsprofessionelle med en ernæringsbaggrund så som klinisk diætist.  

Uddannelsesudvalget påpegede i den forbindelse, at der ift. opgaveglidning bør være et konstant fokus på 

den bedste ydelse for patienten, og at netop ernæringsdelen er et fagområde, der kræver dyb faglig indsigt 

for at give patienten den bedste behandling i det tværprofessionelle samarbejde med patienten i centrum. 

Kommunerne i Nordjylland tager ikke diætiststuderende i praktik. Det betyder at regionens kliniske diætister 

ansat på sygehuse, alene løfter uddannelsesopgaven. Kommunerne i Nordjylland opslog i det sidste halvår 

af 2018 5 stillinger hvoraf 2 var nyoprettede. Dette gav sig udslag i to ubesatte stillinger i kommunerne og 

ydermere, at regionens sygehuse har to ubesatte barselsvikariater. 

 

 

Uddannelsesudvalget er interesseret i at se lignende analyse og rapport for Region Nordjylland, da uddan-

nelsen dækker begge regioner, vel vidende at det er Region Nordjylland, der afgør om der skal udarbejdes 

en.  

 

Punkt  9. Mødeplan 2019 (10 min)  

 
Sagsansvarlig: 

Karen Frederiksen  

 Journalnr.: U0200-7-3-3-17 

 
 
Sagsfremstilling 
Hermed forslag til mødeplan 2019: 
1. Den 27. februar 2019 kl. 11.30 -14.30 på Campus Aarhus N 
2. Den 29. april 2019 kl. 11.30 -14.30 på Campus Aarhus N 
3. Den 11. september 2019 kl. 11.30 -14.30 på Campus Aarhus N 
4. Den 4. december 2019 kl. 11.30 – 14.30 på Campus Aarhus N 
 
Indstilling 
Det indstilles, at uddannelsesudvalget drøfter mødeplanen med henblik på godkendelse.  

 

Referat  

Uddannelsesudvalget besluttede, at der kun skal afholdes 3 møder årligt af 4 timers varighed fra kl. 10.00 – 

14.00.  Møde 1 ændres, så det bliver placeret den 25. marts 2019. Møde 2 som var planlagt den 29. april 

2019 slettes. Møde 3 og 4 i efteråret 2019 fastholdes.  

 

Punkt  10. Nyt fra uddannelserne (fast punkt på dagsordenen) (10 min) 

Sagsansvarlig: 

Karen Søndergaard 

 Journalnr.: U0200-7-3-5-17 

Sagsfremstilling 

Der orienteres om nyt fra uddannelsen. 

Indstilling 

Det indstilles, at udvalget tager orienteringen til efterretning.  

Referat 

Uddannelsesleder Karen Søndergård orienterede om nyt fra uddannelsen:  

- Københavns Professionshøjskole stopper optaget af studerende til Global Nutrition and Health. De 

vil i stedet udbyde flere pladser på Sundhedsfremme og Forebyggelse. Uddannelsesudvalget ud-

trykte bekymring over et øget udbud, set i lyset af den forholdsvis høje ledighed på området. Udbud-

det i Sorø er reduceret, så der kun udbydes i alt 80 pladser, og de har valgt, at deres e-læringsud-

bud sættes på stand by.  
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- Der er mulighed for at søge om at blive optaget som censor i censorkorpset for begge uddannelser. 

 

- Ernæring og Sundhed har en ny Ph.d. studerende fra februar 2019, som beskæftiger sig med måltid-

sammensætning ift. unge kræftpatienter  

 

- Ernæring og Sundhed har ansat en ny underviser på 30 timer  

 

- Undervisere fra Ernæring og Sundhed har skrevet en ny bog ” 100 myter om mad”. Bogen blev præ-

senteret på mødet. 

 

- Uddannelsen oplever et meget lille frafald pt.  

 

- Ernæring og Sundhedsuddannelsen oplever at der er færre studerende, der vælger retningen Føde-

varer og ledelse.  

 

 

Punkt  11. Nyt fra de studerende (fast punkt på dagsordenen) (10 min.) 

Sagsansvarlig: 

De studerende 

 Journalnr.: U0200-7-3-5-17 

Sagsfremstilling 

De studerendes repræsentanter i udvalget orienterer om nyt fra de studerende. 

Indstilling 

Det indstilles, at orienteringen tages til efterretning. 

Referat  

De studerende orienterede om, at årgang 2016 har været i praktik, hvor der har været et behov blandt de 

studerende for at kende en fælles definition af, hvad de kan. I dimittendundersøgelsen er der mange, der er 

glade for, at der er en bred definition af uddannelsen, så den kan bruges på mange måder, men den kan 

også gøre nogle studerende usikre.  

De studerende appellerede til, at der på semestrene ikke skal være langsomme indflyvninger, hvorefter der 

kommer et kæmpe pres på de studerende i den sidste del af semestret.  

 

De studerende kan ellers orientere om, at der er en generel tilfredshed på uddannelsen.  

 

Punkt  12.  Planlægning af næste møde (fast punkt på dagsordenen) (5 
min) 

Sagsansvarlig: 

Alle 

 Journalnr.: U0200-7-3-5-17 

Bilag 

Nej 

Sagsfremstilling 

Næste møde i uddannelsesudvalget vil blive planlagt under punkt 9.  

 

Indstilling 

 

Referat 

Uddannelsesudvalget havde følge input til næste uddannelsesudvalgsmøde:  

- Indholdet skal have mere uddannelsespolitisk karakter 
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- Tværprofessionelle samarbejde 

- Intertværs.  

- Valg af formand  

- VIA Efter- og Videreuddannelse 

- Input til de monofaglige følgegrupper for Ernæring og Sundhedsuddannelserne samt Global Nutrition 

and Health 

 

Punkt  13.  Eventuelt 

Sagsansvarlig: 

Alle 

 Journalnr.: U0200-7-3-5-17 

 

Referat 

Praktikbeskrivelse  

Det er fra praksis i Nordjylland oplevet, at 5. semester diætiststuderende er pressede, fordi de føler de skal 

lære alt det, som står i praktikbeskrivelsen og dermed ikke slår til. De studerende er i tvivl om, hvordan de 

skal forstå praktikmålene i beskrivelserne, da de fremgår lidt diffuse. Uddannelsesudvalget anbefaler, at der 

er en forventningsafstemning, så man afhjælper, at studerende føler sig utilstrækkelige. Uddannelsesleder 

Karen Søndergård vil undersøge området, og så kan det drøftes på næste uddannelsesudvalgsmøde.  


